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Члановима Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ  
 
 
ПРЕДМЕТ: Информација о одржаној конференцији  о теми: „Актуелно стање 

безбједности у Босни и Херцеговини“, Парламентарна скупштина БиХ, 18. 
12. 2008. године 

                        Веза, акт број:03/1-50-3-1281/08 
 
У организацији Заједничке комисије за одбрану и безбједност, у згради Парламентарне 
скупштине БиХ, 18. децембра 2008. године одржана је конференцији о теми: „Актуелно 
стање безбједности у БиХ“. 
 
Конференција је одржана с циљем сагледавања тренутног стања у области безбједности, те 
да се путем дијалога између представника безбједносних институција на државном, 
ентитетским и кантоналним нивоима сагледају досадашња достигнућа на овом пољу, 
стварни проблеми с којима се ове институције сусрећу, као и да се изнесу предлози даљих 
мјера за јачање њихових улога ради стварања повољнијег безбједносног окружења, а самим 
тим и боље безбједности Босне и Херцеговине и њених грађана.  
 
У раду радионице учествовали су представници: 

- Заједничке комисије за одбрану и безбједност: Бранко Зрно, предсједавајући, Шефик 
Џаферовић, први замјеник предсједавајућег, Слободан Шараба, други замјеник 
предсједавајућег, Јозо Крижановић, Адем Хускић, Душанка Мајкић, Мирко Околић, 
Хазим Ранчић и Иво Миро Јовић, чланови, те Драгица Хинић, секретар, Жељко 
Грубешић, стручни савјетник, и Јовица Катић, стручни сарадник; 

- Заједничке безбједносно-обавјештајне комисије за надзор над радом ОБАБиХ: 
Шемсудин Мехмедовић, први замјеник предсједавајућег, Садка Ђонко, секретар, те 
Предраг Николић, стручни савјетник; 

- Одбора за одбрану и безбједност Народне скупштине Републике Српске: Петар 
Ђокић, предсједник, и Зоран Ђерић, замјеник предсједника; 

- Комисије за безбједност Представничког дома Парламента ФБиХ: Мехмед Жилић, 
замјеник предсједавајућег; 

- Комисије за одбрану и  безбједност Дома народа Парламента ФБиХ: Рамо Исак, 
замјеник предсједавајућег; 

- Министарства безбједности – Тарик Садовић, министар безбједности, Љиљана 
Тришић и Вјекослав Вуковић; 

- Министарства одбране – Селмо Цикотић, министар одбране БиХ, Ахмед 
Хаџиомеровић, Маринко Шиљеговић и Сеад Муратовић; 

- Предсједништва БиХ – Ђуро Бероња, савјетник члана Предсједништва из српског 
народа, и Жељко Кнез, савјетник члана Предсједништва из хрватског народа; 

- Савјет министара БиХ: Зоран Јовановић; 
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- Заједничког штаба ОСБиХ: генерал-мајор Миладин Мијојчић, бригадир Земир 
Синановић и бригадир Ивица Павић; 

- Државне агенције за истраге и заштиту (СИПА) – Мирко Лујић, директор,  Сеад 
Лисак, замјеник директора, и Мирза Лишиновић; 

- Граничне полиције БиХ – Жарко Лакета, Миле Јурић и Нијаз Спахић; 
- Службе за послове са стрнцима: Енес Обарлија, Мирсад Бузар и Милош Конатар; 
- НЦБ ИНТЕРПОЛ – Асим Фазлић, директор, Верица Трбић и Амел Скендерагић; 
- Центра за уклањање мина – БХМАЦ: Душан Гавран, директор, Милан Резо и 

Свјетлана Трифковић; 
- Обавјештајно-безбједносне агенције БиХ: Миралем Капетановић и Шимо Кнежевић; 
- Министарства унутрашњих послова ФБиХ: Мухидин Алић, министар; 
- Федералне управа полиције: Златко Милетић, директор, Ћамил Кресо, шеф Кабинета; 
- Управе полиције Министарства унутрашњих полова Републике Српске: Урош Пена, 

директор; 
- Полиције Брчко Дистрикта БиХ – Сенад Јашаревић, шеф Јединице криминалистичке 

полиције; 
- Тужилаштва БиХ: Милорад Барашин, в.д. главног тужиоца; 
- Суда БиХ: Салем Мисо, судија Одјела II Суда БиХ за организовани криминал; 
- МУП-а Кантона Сарајево: Жељко Мијатовић, министар, Химзо Селимовић, 

полицијски комесар; 
- МУП-а Зеничко-добојског кантона: Азиз Бротлија, министар, Фахрудин Бећировић, 

полицијски комесар; 
- МУП-а Босанско-подрињског кантона: Нусрет Сиповић, министар, Едиб Бичо, 

полицијски комесар; 
- МУП-а Средњобосанског кантона: Сеџад Милановић, министар, Драго Вукоја, 

полицијски комесар; 
- МУП-а Херцеговачко-неретванског кантона: Химзо Ђонко, комесар полиције; 
- МУП-а Западнохерцеговачког кантона: Ивица Гашпар, министар, Гордан Брадвица, 

полицијски комесар; 
- МУП-а Кантона Ливно: Рафаел Пивић, полицијски комесар; 
- МУП-а Унско-санског кантона: Сенад Кајдић, министар, Рамо Бркић, полицијски 

комесар; 
- МУП-а Тузланског кантона: Сеад Омербеговић, министар, Недим Мутапчић, 

полицијски комесар; 
- МУП-а Посавског кантона: Тадо Оршолић, министар, Давор Видовић; 
- Мисије ОЕБС-а у БиХ: Душан Золер, Јасна Драгичевић; 
- ОХР-а: Предраг Софранац, Дијана Шатара и Сенад Златар; 
- ЕУФОР-а: генерал Јоаким Вундрак и пуковник Франческо Иполити; 
- Штаба НАТО-а: Роан Максвел, Џеф Фиџералд, Лејла Диздаревић и Лејла 

Хаџихасановић; 
- УНДП-ја: Амна Бербић; 
- ЕУПМ-а: бригадни генерал Стефан Фелер и Џон Џерард Хилан; 
- Центара цивилних иницијатива: Ивица Чавар; 
- Хелсиншког комитета грађана: Бошко Шиљеговић и 
- Цивилног друштва: Кристијан Хаупт. 

  
Конференцију је отворио Бранко Зрно, предсједавајући Заједничке комисије. У уводном 
излагању нагласио је циљ одржавања конференције, изразио задовољство одзивом учесника и 
подвукао значај координираних активности полицијских агенција и свих субјеката сектора 
одбране и безбједности у стварању повољнијег безбједносног окружења  у БиХ. 
 
О теми: „Актуелна безбједносна ситуација у БиХ” говорио је министар Тарик Садовић. 
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Министар одбране БиХ Селмо Цикотић посебно је нагласио одговорност за стабилност и 
перспективност сопствене државе, о напретку који је БиХ постигла у оквиру програма  
Партнерство за мир, те о значају регионалне сарадње и кретању према НАТО-у.  
  
Излагање директора СИПА-е Мирка Лујића односило се на проблеме који тренутно 
нарушавају безбједносну ситуацију у БиХ, проблеме ефикасног разграничења  и расподјеле 
надлежности полицијских агенција као дугорочног задатка, потребе квалитетнијег протока 
информација између свих агенција за спровођење закона. Посебно се осврнуо на хронични 
проблем недостатка кадрова.  
  
Помоћник директора ГПБиХ Жарка Лакете говорио је о достигнућима, проблемима и 
предлогу мјера за јачање улоге Граничне полиције БиХ у стварању повољнијег безбједносног 
окружење у БиХ. Остварени резултати у 2008. години охрабрују, али и даље је присутан 
проблем одлива кадрова и ограничености буџетских средстава. Посебно је нагласио потребу 
доношења новог закона о граничној контроли и континуирано усвајање стандарда ЕУ у 
области граничне безбједности. 
  
Асим Фазлић, замјеник директора НЦБ Интерпол, нагласио је  резултате у раду, што је, уз 
остало, допринијело стварању повољнијег безбједносног амбијента у држави. Радни простор, 
безбједност просторија, непопуњеност кадром, недовољан простор, недовољна техничка 
опрема само су неки од проблема с којим се суочава НЦБ Интерпол. 
 
Представник Службе за послове са странцима, Енес Обарлија, информисао је присутне о 
раду службе и проблемима који се јављају у примјени Закона о кретању и боравку странаца,  
азилу, те о потреби усклађивања законодавства БиХ у области имиграција са законодавством 
ЕУ. 
  
Представник ОБАБиХ, Миралема Капетановића, изнио је оцјену безбједносних кретања у 
БиХ у 2008. години. Она нису имала нека битно другачија и нова обиљежја ни по 
интензитету ни по садржају у односу на претходни период. Безбједносне прилике у БиХ су  
сличне приликама у многим земљама у транзицији, посебно у оним из окружења. 
   
Директор БХМАК, Душан Гавран, упознао је присутне са минском ситуацијом у БиХ. 
Посебно се осврнуо на угрожене заједнице у БиХ, одговорност и неопходност мијењања 
законске регулативе у вези с питањем послова деминирања. Резултати и постигнути циљеви 
БХМАК  у периоду 1996-2008. година су охрабрујући и добра су основа за повећање 
капацитета за деминирање у БиХ. 
  
Федерални министар МУП Мухидин Алић упознао је присутне са стратешким циљевима 
Министарства који се, прије свега, односе на борбу против организованог криминала и 
побољшање безбједности у саобраћају.  
 
Директор Федералне управе полиције, Златка Милетића, истакао је конкретне проблеме који 
утичу на актуелно стање безбједности у БиХ. Посебно је нагласио институционалне 
проблеме и проблеме са усвајањем закона и стратегија на кантоналном, ентитетском и 
државном нивоу. Позвао  је учеснике конференције на изградњу међусобног повјерења и 
сарадњу у борби против организованог криминала. 
      
Директор Управе полиције МУПРС, Урош Пена, позвао је присутне на сарадњу, међусобно  
 



 

 

4

4

повјерење и координирану активност у борби против свега онога што угрожава безбједност. 
Подржао је излагање Златка Милетића у дијелу који се односи на рјешавање 
институционалних проблема и проблема међусобног повјерења и сарадње. 
 
Комесар полиције МУП-а Кантона Сарајево, Химзо Селимовић, говорио је о проблемима 
безбједности у Кантону Сарајево. Посебно се осврнуо на малољетничку делинквенцију, 
проблем недостатка средстава за изградњу неопходних објеката за њихов смјештај, као и 
оспособљавање установа које могу дати свој допринос у рјешавању актуелних проблема са 
малољетницима. 
   
Комесар полиције  МУП-а ХНК, Химзо Ђонко, говорио је о проблемима у раду полиције и 
МУП-а овог кантона. Навео је да већ двије године имају проблема са попуњавањем стручним 
кадром те да им је потребна помоћ и разумијевање јер бројне ствари могу измаћи контроли. 
Посебно је истакао проблем обезбјеђивања спортских сусрета и понашање малољетника. 
  
Представник Полиције Брчко Дистрикта БиХ, Сенад Јашаревић, говорио је о стању 
безбједности у Брчко Дистрикту. Позвао је на сарадњу и координацију у дјеловању 
полицијских агенција. Брчко Дистрикт је суочен са бројним проблемима с обзиром на 
географски положај и то је подручје гдје сарадња полицијских агенција мора доћи до 
изражаја с обзиром на њихове надлежности.  
 
В.д. главног тужиоца БиХ, Милорад Барашин, нагласио је да је у надлежности Тужилаштва 
БиХ широк спектар кривичних дјела, међу којима се налазе и најопаснија кривична дјела, 
укључујући и ратне злочине. Уочен је велики број повећања изузетно сложених предмета 
који се односе на кријумчарење људи и опојних дрога, као и на фалсификовање новца и утају 
пореза. 
Позвао је присутне да се заложе за предузимање активности које ће јачати полицијске и 
правосудне капацитете, нарочито у сегменту заштите границе и заштите личних докумената. 
 
Судија Суда БиХ, Салем Мисо, подвукао је да безбједносна ситуација није задовољавајућа у 
одређеном степену. 
Институције раде свој посао, али повећан је број кривичноправних радњи по разним 
облицима, уз малољетничку делинквенцију која је све  израженија. Статистика из области 
општег  криминала и организованог  криминала упозорава, као и чињеница да одређени број 
правоснажно осуђених  лица, као и психички обољелих лица,  није упућен на издржавање 
казне затвора због недостатка установа у којима би требало да издржавају казне. Казнена 
политика је неуједначена, а проблеми са вишеструким повратницима су све израженији јер 
они користе празан ход у постојећим законским рјешењима. 
 
Након излагања учесника, Шефик Џаферовић, први замјеник предсједавајућег Заједничке 
комисије, учесницима конференције предложио је сљедеће 
 
ЗАКЉУЧКЕ: 
 
1. Предлаже се да се Заједничка комисија за одбрану и безбједност БиХ, у оквиру своје 

надлежности, а ентитетске комисије/одбори у домену својих надлежности, преузму 
обавезу у сагледавању стања и проблема истакнутих током конференције, те да 
покрену активности на њиховом рјешавању. У том смислу неопходна је даља 
сарадња и међусобно информисање ових парламентарних тијела о предузетим 
активностима. С циљем реализовања ове обавезе, наведеним комисијама /одборима 
биће достављен транскрипт са конференције. 
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2. Учесници конференције указују на потребу боље и ефикасније сарадње и 
координације свих институција и агенција безбједносног сектора на свим нивоима 
власти, укључујући и област одбране, као неизоставну област значајну за 
безбједност, ради побољшања безбједносне ситуације у БиХ. У том смислу 
неопходно је примјењивати постојеће законе о реформи полиције. 

3.  Од свих институција и агенција безбједносног сектора очекује се да у наредном 
периоду појачају своје активности у борби против свих облика најтежих кривичних 
дјела, а посебно против организованог криминала, корупције, финансијског 
криминала, те дјела усмјерених против повратничке популације. 

4. Предлоге мјера и радњи који су до сада понуђени на побољшању безбједносне 
ситуације у БиХ неопходно је допунити у смислу прецизирања рокова и носилаца 
активности који ће бити задужени за њихову реализацију. 

5. Конференција о теми: „Актуелно стање безбједности у БиХ“ треба да постане 
традиционална и да се одржава једном годишње, без обзира на мјесто одржавања, и 
у њен рад треба да буду укључени представници свих позваних институција који су 
присуствовали данашњој конференцији, као и представници најшире јавности и 
медија, чије учешће је такође битно за побољшање безбједносне ситуације у БиХ. 

6. Заједничка комисија за одбрану и безбједност БиХ ће, након окончања својих 
активности проистеклих са данашње конференције, предложити домовима 
Парламентарне скупштине БиХ даље мјере, с циљем побољшања безбједносне 
ситуације у БиХ. 

 
 
 
 
      Предсједавајући 
            Заједничке комисије 
                    Бранко Зрно 


